
  
 
 
Voorstel afdelingen 10 en 11 voor de Ledenraad van 8 maart 2025 over het actualiseren van het 
Lossingsbeleid, waaronder het Protocol Lossingen 
 
Voorstel Ledenraad:  
Het seizoen 2025 gebruiken om het Protocol Lossingen, het Hitteprotocol en het functioneren van de 
lossingscoördinatoren en het IWB te evalueren. Met de bevindingen de procedures rondom lossingen 
zonodig te herzien en actualiseren. 
Voor deze evaluatie een commissie te benoemen bestaande uit een afvaardiging van het NPO-
bestuur, de afdelingen, een afvaardiging van het IWB en een afvaardiging van de WOWD. 
 
Toelichting: 
Na de noodzakelijke stappen in zelfregulering op het vlak van vervoer van onze duiven, zijn er ook op 
het gebied van het verantwoord lossen van duiven nog verbeteringen mogelijk. Er is door de jaren 
heen een heel systeem gebouwd met ondermeer de Risico Tabel Lossingen, het Protocol Lossingen en 
de website Vluchtbegeleidingduiven.nl  
Daarnaast is de driehoek die verantwoordelijk is voor de uitvoering van de lossingen, namelijk de 
lossingfunctionarissen, een nieuwe groep IWB-ers en ondersteuning van de meteoroloog van Zimoa.  
Wij zien als afdelingsbesturen de noodzaak van een deugdelijke en werkbare procedure voor het 
vervoeren en lossen van onze duiven. Ten eerste is dat een leidraad voor alle mensen die 
verantwoordelijk zijn voor het vervoeren en lossen van onze duiven. Daarnaast is het een middel om 
te beoordelen of er ook in de praktijk op de juiste manier wordt gewerkt en grote problemen worden 
voorkomen. Het laatste wat we willen als duivenliefhebbers is dat onze duiven in moeilijkheden 
komen terwijl we dat hadden kunnen voorkomen.  
Tijdens de Ledenraad van 23 november is door de Ledenraad een aanpassing in de rol van het IWB in 
deze driehoek aangenomen. Daardoor is de rol van het IWB veranderd in adviserend en zou er in 
theorie gelost kunnen worden door een afdeling, terwijl het IWB de lossing afraadt.  
In dezelfde Ledenraad haalde een voorstel van onze afdelingen net geen meerderheid, waarbij het 
ging om een in onze ogen dubieuze beslissing om code rood uit te roepen door het IWB en bestuur 
NPO. Beide voorstellen gaven blijk van kritiek op hoe de procedures in de praktijk uitpakken. Er is 
door bestuur NPO onvoldoende geluisterd naar de vele reacties vanuit de afdelingen. 
Voor het voorzittersoverleg van 20 januari is er door bestuur NPO een notitie ingebracht, waarin 
voorstellen zijn gedaan om aanpassingen door te voeren waardoor het lossen van onze duiven verder 
geprofessionaliseerd zou kunnen worden. Hiermee werd naar onze mening opnieuw een cruciale stap 
overgeslagen, namelijk het voeren van het onderlinge gesprek en de broodnodige evaluatie van ons 
huidige beleid. Illustratief is het verzoek om de evaluatie met het IWB van een aantal vluchten van 
afdeling 11 wat in het voorjaar van 2024 van de actielijst is gehaald omdat het een aantal jaren later 
nog steeds niet was uitgevoerd. 
Daarom stellen wij als afdelingen voor om eerst werk te maken van het -met alle betrokkenen- 
evalueren van het huidige beleid, eventuele knelpunten op te lossen en dan aan de hand van de 
bevindingen te komen met een herziene procedure. Daarin kan ook plaats zijn voor de recente 
voorstellen van bestuur NPO. Vervolgens kan dan in de voorbereiding voor seizoen 2026 een 
vernieuwd beleid worden voorgesteld aan de Ledenraad.  
 
 


